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Wieża Bismarcka 
na Jańskiej Górze 
(według oficjalnej 

terminologii w Janówku; 
niem. Bismarckturm in 
Ober-Johnsdorf) - wieża 
Bismarcka stojąca na szczycie 
Jańskiej Góry (Johnsberg, 
253 m n.p.m.) a obecnie uzna-
no, ze wieża stoi na północnej 
rubieży Gminy Łagiewniki. 

Wieżę zbudował właściciel 
majątku w Sokolnikach major 
w stanie spoczynku Friedrich 
Schröter. Otwarcie nastąpiło 
18 października 1869 roku. 
Na plac budowy wybrał połu-
dniową stronę Jańskiej Góry 
(253m.n.p.m) koło Janówka, 
której część (1.100 morgów) 
była w jego posiadaniu. Bu-
dowla ma ok. 23 m wysokości.
Prace budowlane rozpoczęły 
się 15.04.1869. Do budowy 
wieży posłużył miejscowy 
serpentynit, oraz piaskowiec, 
granit i cegły.
Wykonawcą został mistrz 
murarski Bernhardt z Niem-
czy pod nadzorem kierowni-
ka budowy Rademachera.
Uroczystego otwarcia wieży 
dokonano już 18.10.1869.
Ta neogotycka wieża wido-
kowa o rzucie okręgu posiada 
średnicę 4m.
Wieża podzielona jest na 
sześć kondygnacji. Dolna 

część (piwnica i parter) posia-
da osobne wejście.
 Wejście na platformę rozpo-
czyna się po stronie wschod-
niej zewnętrznymi schodami, 
obiegającymi wieżę dookoła, 
aż do wejścia położonego po 
stronie południowej.
Stąd kamiennymi schodami 
można dostać się do galerii 
środkowej z otworem okien-
nym po stronie południowej. 
Następne stopnie prowadzą 
na piętro z czterema oknami 
zakończonych ostrołukiem.
Na ostatniej kondygnacji (war-
towni) znajduje się wejście na 
platformę widokową otoczoną 
krużgankiem. To wejście to 
opuszczane drzwi o wym. 1m x 
1m, do których dostać się moż-
na drewnianą drabiną.
Dolny trzon wieży otoczony 
jest okrągłym drewnianym 
pawilonem o promieniu 5,20 
m, gdzie można się schronić 
podczas złej pogody.
Nad wejściem widnieje pozła-
cana inskrypcja
 Koszty wzniesienia wieży 
wyniosły ok. 18 000 marek. 
Jest to najstarsza wieża Bi-
smarcka na świecie. Obec-
nie jest w bardzo złym sta-
nie technicznym. Widok ze 
szczytu zasłaniają drzewa.

Żródło: internet 
       T.Szot

WIEŻA BISMARCK

GDDKIA ODWLEKA REMONT 

W związku z fa-
talnym stanem 
nawierzchni, 

chodników i poboczy 
ulicy Słowiańskiej w Ła-
giewnikach (droga krajo-
wa nr 39) jak też licznymi 
pytaniami mieszkańców 
i krytyką takiego stanu 
rzeczy, informujemy, że 
wyczerpaliśmy możli-
wości próśb, nacisków 
i perswazji na właściciela 
drogi. 

Organizowane były spo-
tkania z właścicielem 
a zarazem zarządcą drogi 
Generalną Dyrekcją Dróg 
Krajowych i Autostrad 

we Wrocławiu. Spotka-
nia w tym temacie orga-
nizowane były z posłami 
i senatorami z naszego 
okręgu, wysłaliśmy pety-
cje do wszystkich instytu-
cji od Starosty Powiatu aż 
do Premiera i Prezydenta 
Rzeczpospolitej Polskiej 
ze zdjęciami i filmami z tej 
drogi. Pomimo wielokrot-
nych interwencji Urzędu 
Gminy oraz Rady Gminy 
Łagiewniki w GDDKiA 
nie osiągnęliśmy zadowala-
jącego nas terminu remon-
tu ulicy Słowiańskiej.

W odpowiedzi na ostatnie 
pismo Urzędu Gminy Ła-

giewniki w sprawie poda-
nia planowanego terminu 
remontu ulicy Słowiań-
skiej (drogi krajowej nr 39) 
w Łagiewnikach, GDD-
KiA informuje, że realiza-
cja powyższego zadania jest 
uzależniona od środków 
finansowych, które w ko-
lejnych latach będą prze-
znaczone na jego wykona-
nie. Przewidywalny termin 
rozpoczęcia naprawy drogi 
krajowej nr 39 w Łagiew-
nikach wraz z chodnikami 
i poboczem planowany jest 
na rok 2016.
 
Podobne interwencje doty-
czą drogi międzynarodo-

wej nr 8 (ulicy Kłodzkiej), 
która po każdorazowych 
większych opadach desz-
czu w okolicach kościoła 
zamienia się w jeziorko. 
Zalewane są przydroż-
ne domy i place a ruch 
samochodów kierowany 
jest przez parking. Pomi-
mo braku zadawalającego 
nas działania w przedsta-
wionych tematach Gmi-
na w dalszym ciągu czyni 
starania o przyśpieszenie 
terminu naprawy ulicy Sło-
wiańskiej i poprawy odpro-
wadzania wód burzowych 
na ulicy Kłodzkiej.
                                                                          

      Janusz Szpot

Serdecznie gratuluję Panu jubileuszu firmy, 
która tak doskonale wpisała się w krajobraz gospodarczy gminy Ła-
giewniki. Dynamiczny rozwój przedsiębiorstw, które stymulują rozwój 

gospodarczy naszego regionu, potencjalnym inwestorom - mogą 
służyć doświadczeniem funkcjonowania na rynku.

Z satysfakcją obserwuję działalność Pana firmy, która w ciągu 30  lat 
swego istnienia skutecznie  wyrosła na jedną z większych prywatnych 
firm w regionie. Dynamiczny rozwój Zakładu Betoniarskiego PAT-BET 
zapewniły mu uznanie oraz renomę, poświadczone prestiżowymi na-
grodami i wyróżnieniami, do których należy m.in. uzyskanie Nagrody 

Głównej w konkursie „Solidna Firma”. 
Tym bardziej zatem cieszy mnie fakt, że firma o tak silnej strukturze, 

będąca miejscem pracy mieszkańców Łagiewnik, dysponująca 
wypracowaną marką, uczestnicząca w akcjach charytatywnych. - ma 

siedzibę w  Łagiewnikach i stanowi naszą dobrą wizytówkę.
Jestem przekonany, że sukces Zakładu Betoniarskiego PAT-BET i jego 

wysokiej pozycji decyduje zarówno umiejętne zarządzanie, jak i profesjo-
nalizm, talent oraz zaangażowanie wszystkich zatrudnionych w niej osób.  

Janusz Szpot, Wójt Gminy Łagiewniki
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Ponad 90 uczestni-
ków wzięło udział 
w IX Wyścigu MTB 

– Memoriale im. Maria-
na Gołdyna i Zbigniewa 
Niżyńskiego, który odbył się 
27 lipca w Olesznej. 

Wyścig zaliczany do punk-
tacji Challengeu Dolnego 
Śląska zorganizowany przez 
Radę Sołecką Olesznej 
i Klub Sportowy Ślęża So-
bótka. Start wyścigów odby-
wał przy Szkole Podstawo-
wej w Olesznej a meta była 
na stadionie sportowym.  

Wyścig zorganizowano 
po raz dziewiąty dla upa-
miętnienia nieżyjących 
już dwóch wspomnianych 
szosowców. Bardziej znany 
był Marian Gołdyn, górski 
mistrz Polski w wyścigu szo-
sowym w 1989, wicemistrz 
Polski w wyścigu szosowym 
ze startu wspólnego w 1987 
roku. W 1988 roku zajął 
piąte miejsce w Tour de Po-
logne. Rok później w tym 
samym wyścigu był drugi 
w klasyfikacji aktywnych. 
W latach dziewięćdziesią-
tych ubiegłego stulecia był 
kolarzem we francuskiej 
ekipie C. S. Mandelieu. A 

następnie startował w bar-
wach CK Wrocław i KKS 
Sobótka. 
Na starcie stanęła także 
jedna z najbardziej utytuło-
wanych w naszym kraju ko-
larek Paulina Brzeźna-Bent-
kowska, olimpijka z Pekinu 
i jej siostra Monika Brzeźna, 
aktualna wicemistrzyni Pol-
ski seniorek i akademicka 
wicemistrzyni świata.
Klasyfikacja końcowa 
w kategoriach: 
żaków – dziewcząt (2 
okrążenia, dystans jednego 
okrążenia około 2 km) 
1. Oliwia Milewska (LUKS 
Lider Stare Bogaczowice) 
2. Anita Małek (UKS 
Oriens MTB Chojnów) 
3. Samanta Jaroszewicz 
(LUKS Lider Stare 
Bogaczowice)
żaków – chłopców (2 
okrążenia) 
1. Adam Wąsowicz (Wro-
cławski Klub Kolarski) 
2. Michał Słowik (LUKS 
Lider Stare Bogaczowice) 
3. Dawid Kłos (UKS Cen-
trum Nowa Ruda)
młodziczek (3 okrążenia) 
1. Natalia Jeruzalska (KKW 
Jama Wałbrzych) 
2. Julia Wojtoń (UKS 
Centrum Nowa Ruda) 

3. Daria Różnicka (UKS 
Centrum Nowa Ruda)
młodzików (5 okrążeń) 
1. Kacper Kuropka (UKS 
Stobrawa Kluczbork) 
2. Tomasz Bryłka (UKS 
Stobrawa Kluczbork) 
3. Daniel Poniatowski 
(UKS Centrum Nowa 
Ruda) 
6. Wiktor Wiśniewski 
(LKS Atom Boxmet 
Dzierżoniów) 
12. Eryk Kaczor 
(LKS Atom Boxmet 
Dzierżoniów)
juniorek młodszych (5 
okrążeń) 
1. Maja Drelak (UKS 

Stobrawa Kluczbork) 
2. Aurelia Nerlo (MTB 
Obiszów Team) 
3. Karina Kruk (KS 
KTM Racing Team Złoty 
Stok) 
4. Sandra Traczyk 
(LKS Atom Boxmet 
Dzierżoniów)
juniorów młodszych (7 
okrążeń) 
1. Kamil Tarnawski 
(KKW Jama Wałbrzych) 
2. Michał Mroczkow-
ski (LKS Atom Boxmet 
Dzierżoniów) 
3. Kamil Rokus (UKS 
Oriens MTB Chojnów)
juniorek (6 okrążeń) 
1. Patrycja Piotrowska 
(KKW Jama Wałbrzych)
juniorów (8 okrążeń) 
1. Łukasz Winiarski 
(KKW Jama Wałbrzych) 
2. Filip Helta (KKW 
Jama Wałbrzych) 
3. Mateusz Banaś (KKW 
Jama Wałbrzych)
open (8 okrążeń) 
1. Monika Brzeźna (TKK 
Pacific Toruń) 
2. Paulina Brzeźna-Bent-
kowska (TKK Pacific 
Toruń)
dzieci – dziewczęta 

(rocznik 2002/2003) 
1. Julia Tarnawska (Wał-
brzych) 
2. Dorota Bielecka (Wał-
brzych) 
3. Wiktoria Mruk (Bielawa)
dzieci – chłopcy (rocznik 
2002/20013) 
1. Szymon Musiał (Choj-
nów) 
2. Michał Kondziołka 
(Chojnów) 
3. Kamil Wiak (Struga) 
5. Karol Bochenek (Olesz-
na) 
6. Mariusz Rogulski 
(Oleszna) 
7. Dawid Pocian (Oleszna)
dzieci – dziewczęta (rocz-
nik 2004/2005) 
1. Weronika Szopa (Wał-
brzych) 
2. Klaudia Kłębek (Dzier-
żoniów) 
3. Martyna Pocian 
(Oleszna)
dzieci – chłopcy (rocznik 
2004/2005) 
1. Mateusz Slawski (Stare 
Bogaczowice) 
2. Paweł Bielecki (Wał-
brzych) 
3. Hubert Kaczor (Jaźwina) 
6. Adam Kołt (Oleszna) 
7. Mateusz Niezgoda 

(Oleszna) 
8. Kuba Mizera 
(Łagiewniki)
dzieci – chłopcy (rocznik 
2006/2007 
1. Mikołaj Piotrowski 
2. Michał Niezgoda 
3. Natan Krzyczmonik
dzieci – maluchy/dziew-
czynki 
1. Amelia Staszkowian
dzieci – maluchy/chłopcy 
1. Wojtuś Rekowski 
2. Kubuś Pietraszek 
3. Adaś Pankiewicz (naj-
młodszy uczestnik)

Organizatorzy bardzo ser-
decznie dziękują sponsorom 
i wszystkim, którzy pomogli 
przy organizacji wyścigu.

Sponsorzy IX Memoriału 
Mariana Gołdyna i Zbi-
gniewa Niżyńskiego:

Zofia i Antoni Lasyk, Jan 
Brzeźny, Henryk Charucki, 
Adam Chryczyk, Bogdan 
Jamiński, Paulina Brzeźna-
-Bentkowska, Joanna Lasyk, 
Adam Płaziuk, Franciszek 
Brzeźny, Sławomir Brzeźny, 
Krzysztof Brzeźny, Mirosław 
Gieracki, Artur Wylęga-
ła, Piotr Gacek, Jan Faltyn, 
Maria Łaskarzewska – pu-
char Przewodniczącej Rady 
Gminy Łagiewniki, Janusz 
Szpot – puchar Wójta Gminy 
Łagiewniki, Andrzej Knuter 
– puchar wice Wójta Gminy 
Łagiewniki, Andrzej Złomek 
– puchar Sekretarza Gminy 
Łagiewniki, Józef Faltyn – 
radny, Elżbieta Gacek – pu-
char Sołtysa wsi Oleszna, 
Jan Buganiuk – puchar Prze-
wodniczącego Rady Sołeckiej 
w Olesznej. 

T.Szot

CHALLENGEU DOLNEGO ŚLĄSKA W OLESZNEJ

Franciszek Brzeźny
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INTEGRACJA MIESZKAŃCÓW NA PIERWSZYM MIEJSCU
Mieliśmy okazję 

gościć już w Sie-
nicach, przyszedł 

więc czas na kolejną miej-
scowość leżącą w powie-
cie dzierżoniowskim, 
w gminie Łagiewniki, a na 
myśli mamy Słupice. Jest to 
niewielka wieś, bo licząca 
zaledwie 450 mieszkańców, 
jednak w tych ludziach 
drzemie ogromny poten-
cjał. To właśnie wybrana 
przed trzema laty Sołtys, 
Marzena Jankowska wraz 
z Radą Sołecką prężnie 
działa na rzecz wszystkich 
ludzi, bo jak sama mówi, 
zależy jej na integracji.

Katarzyna Krzak: Dlacze-
go zdecydowała się Pani 
wziąć udział w wyborach 
na Sołtysa Słupic?
Marzena Jankowska: Po-
wiem szczerze, że namówił 
mnie do tego prezes klubu 
sportowego Delta Słupi-
ce, Bogdan Najman, który  
stwierdził, że dobrze by 
było, aby w naszej miejsco-
wości nareszcie zaczęło się 
coś dziać. Słupice potrze-
bowały radykalnych zmian. 
Było to trzy lata temu.
K.K.: Jakie uczucia towa-
rzyszyły Pani po wygranej 
wyborów?
M.J.: W sumie jednogłośnie 
zwyciężyłam, tylko jedna 
osoba postanowiła wstrzy-
mać się od głosu podczas 
wyborów. Muszę przyznać, 
że w danym momencie nie 
czułam strachu. Na dzień 
dzisiejszy, myślę że zdania 
mieszkańców na temat mo-
jej osoby i działalności są po-
dzielone, jednak ja uważam, 
że dzięki Radzie Sołeckiej 
zaczęło się coś dziać. 
K.K.: Co takie-
go zatem się zmieniło? 
M.J.: Zrobiliśmy i w za-

sadzie nadal robimy ogro-
dzenie wokół placu za-
baw, bo wcześniej było to 
miejsce raczej zarośnięte. 
Razem z Bogdanem Naj-
manem zrobiliśmy dolne 
boisko, którego przed laty 
nie było, a na jego miejscu 
znajdowała się łąka, nada-
jąca się idealnie do wypasu 
zwierząt domowych. Są to 
nasze wspólne działania 
w tzw. czynie społecznym.
K.K.: Czy Sołectwo 
może liczyć na wsparcie 
finansowe?
M.J.: Pieniądze otrzy-
mujemy od władz Gminy 
Łagiewniki z Funduszu 
Sołeckiego, zawsze prze-
znaczamy je na zadania 
upiększające wieś. Kwota 
jaką dostajemy uzależniona 
jest od liczby mieszkańców 
naszej miejscowości, także 
oscyluje ona w granicach 
11, a nawet 12 tysięcy zło-
tych. Mogę powiedzieć, 
że właśnie od wójta otrzy-
maliśmy także okna na 
Świetlicę Wiejską, jednak 
montażem musieliśmy za-
jąć się sami, ze względu na 
to, że chcieliśmy mieć wy-
mienione wszystkie okna, 
a nie jedno czy dwa.  Na-
tomiast za pieniądze z so-
łectwa w jednym roku  mo-
gliśmy zakupić ogrodzenie 
na słupki, w innym piłko 
chwyty.
K.K.: Z tego co Pani mówi 
bardzo dużo działacie na 
rzecz rozwoju fizycznego 
dzieci i młodzieży?
M.J.: Tak. Zależy nam 
na tym, by dzieci chętnie 
trenowały w miejscowym 
klubie piłkarskim Delta 
Słupice. Nie uciekały do 
domów  i nie spędzały całe-
go dnia przed komputerem. 
Delta słupice w turnieju or-
ganizowanym przez nasz 

klub zajęła drugie miejsce. 
Wzięły w nim udział dru-
żyny z Jaszowic, Roztocz-
nika, Jordanowa i oczywi-
ście Delta słupice. Drużyny 
zostały podzielone na dwa 
półfinały, a następnie roz-
grywany był mecz o 3 miej-
sce i finał. Dzięki takim 
turniejom i dobrym wy-
nikom, tym bardziej zale-
ży nam na tym, by dzieci 
i młodzież mogła trenować 
w dogodnych warunkach.
K.K.: Widzę, że mogą 
Państwo pochwalić się tak-
że całkiem sporą Świetlicą 
Wiejską?
M.J.: Nie ukrywam, że 
często organizowaliśmy 
imprezy typu Andrzejki, 
czy Sylwester. Dzięki temu 
pozyskiwaliśmy kolejne 
środki na działalność klu-
bu, dla dzieci i młodzie-
ży zakupiliśmy chociażby 
stroje sportowe, by odcią-
żyć finansowo ich rodzi-
ców. W przyszłości marzy 
nam się postawienie tuż 
przy sali siłowni. Dobrym 
pomysłem jest stworzenie 
Koła Gospodyń Wiejskich, 
czyli czegoś dla każdej pani 
domu. Chodzi nam o to, by 
ludzie w każdym wieku 
chcieli się spotykać i ko-
rzystać z tego co mamy do 
zaoferowania. 
K.K.: Czy są osoby, które 
w szczególny sposób dzia-
łają na rzecz Sołectwa?
M.J.: Myślę, że na wyróż-
nienie, zwłaszcza w ostat-
nim czasie zasługuje Daniel 
i Monika Handzlik , ja jako 
sołtys i prezes klubu dzia-
łamy bardziej na boisku, 
promując sport. Poza tym 
nigdy nie odmówili mi po-
mocy Krzysztof Jankowski, 
Artur i Magdalena Barci-
kowska, Piotr Pawłowski, 
Adam Bagiński i Bogdan  

i Katarzyna Najman. Są to 
osoby dzięki którym udało 
mi się ogrodzić plac zabaw, 
wstawić okna na naszą salę, 
jak również zorganizować 
wiele imprez.
K.K.: Widzę, że duży na-
cisk kładą Państwo na in-
tegrację młodzieży, a co 
z ludźmi starszymi?
M.J.: Szczerze, chyba chęć 
spotkań ludzi starszych 
wygasła. Towarzyszą mi 
dziwne uczucia, bo od sa-
mego początku miałam 
nadzieję, że uda mi się 
zintegrować mieszkańców. 
Chciałam działać i nie pa-
trzeć na bariery wiekowe. 
Jednak docierają do nas 
głosy, że są młodzi, niech 
się spotykają, integrują 
i niech się bawią.
K.K.: Czy nie ma organi-
zowanych zebrań, aby móc 
się spotkać i porozmawiać?
M.J.: Owszem są, jednak 
frekwencja na nich jest 
przerażająco niska i w za-
sadzie ciągle spotykają się 
te same osoby. 
K.K.: Pani kadencja koń-
czy się w marcu, jakie ma 
Pani zatem plany na naj-
bliższe miesiące?
M.J.: Tak naprawdę moje 
plany wybiegają nieco dalej, 
ze względu na organizację 
przyszłorocznych Dożynek 
Gminnych. Zobaczymy czy 
będzie mi to dane.
K.K.: Czego zatem mogę 
Pani Sołtys życzyć, na te 
kolejne tygodnie pracy?
M.J.: Wytrwałości i aby udało mi 
się wreszcie zintegrować miesz-
kańców do działania, bo przecież 
to co tworzymy, robimy z myślą 
o wszystkich, nie tylko o sobie.  

Katarzyna Krzak,
fot. Katarzyna Krzak

katarzyna.krzak@
tygodnik.info.pl
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Nocny Turniej Piłki 
Nożnej o Puchar 
Wójta Gminy 

Łagiewniki 2014 już za 
nami…

25 lipca bieżącego roku, 
na kompleksie boisk Orlik 
w Łagiewnikach, odbyła 
się II edycja Nocnego Tur-
nieju Piłki Nożnej o Puchar 
Wójta Gminy Łagiewniki. 
Rozgrywki rozpoczęły się 
o godzinie 20:30 a skoń-
czyła się o 01:00. Na star-
cie zjawiło się 7 drużyn: 
Pieszyce, Stoszów, Obroń-
cy Tytułu, Blokersi, AW 
MOTORS, Sieniawka, 
Czarno- Zieloni. 
Powstały dwie grupy, 
z których dwie najlep-
sze drużyny awansowały 
do półfinałów. W pierw-
szym meczu półfinałowym 
zmierzyły się drużyny: 
Czarno- Zieloni, którzy 
gładko pokonali rywali 
grupowych, zdobywając 
komplet 9 punktów oraz 
Blokersi, którzy awanso-
wali zdobywając 3 punkty 

(w tej grupie znalazły się 
tylko 3 drużyny). Mecz 
pomiędzy tymi drużynami 
rozpoczął się od zdobycia 
błyskawicznej bramki, tuż 
po wznowieniu gry. Jak się 
później okazało, gol ten, 
ustawił przebieg całego 
spotkania. Blokersi nasta-
wili się na grę defensywną, 
co zdecydowanie pokrzy-
żowało plany Czarno- Zie-
lonych. Ostateczny wynik 
3:1 dla Blokersów. Drugi 
półfinał to walka pomiędzy 
zwycięzcami grupy B, czyli 
drużyną z Pieszyc oraz dru-
gą drużyną grupy A- AW 
MOTORS. Faworytami 
tego pojedynku była dru-
ga z wymienionych ekip, 
jednak to Pieszyce okazały 
się „Czarnym koniem” za-
wodów. Analizując prze-
bieg meczu, po raz kolej-
ny triumfuje defensywny 
styl gry. AW MOTORS 
przeprowadzili wiele kre-
atywnych akcji, które za-
groziły bramce przeciw-
nika, jednak gra na kontry 
okazała się skuteczniejsza.  

Mały finał (mecz o III 
miejsce) stanął na wysokim 
poziomie. Przed turniejem 
„bukmacherzy” obstawiali, 
że ekipy te będą walczyć 
o najwyższe miejsce na po-
dium, eliminacja obu ekip 

w półfinałach to na pewno 
zaskoczenie. Umiejętności 
piłkarskich, kreatywności 
i woli walki drużynom tym 
na pewno nie zabrakło, ra-
czej chodziło o odrobinę 
szczęścia. Niestety, któraś 
z tych drużyn musiała za-
jąć najmniej lubiane przez 
sportowców miejsce, czyli 
IV. Szybkie tempo prowa-
dzenia gry, jakie narzuciły 
dwie ekipy oraz zdecydo-
wanie ofensywny styl gry 
lepiej opłacił się drużynie 
Czarno- Zielonych, która 
zwycięstwem zapewniła 
sobie III miejsce w turnieju.
Finał zapowiadał się nie-
szczególnie ciekawie, po-
nieważ miały zmierzyć się 
ekipy, które półfinały prze-
szły dzięki dobrze ułożo-
nej grze defensywnej. Nic 
bardziej mylnego, ostatni 
mecz to otwarty pojedy-
nek, w którym padło 8 

bramek. Drużyna z Pieszyc 
odrabiała straty, a Bloker-
si wciąż uciekali. Wynik 
zmieniał się błyskawicz-
nie;  1:1, 2:2, 3:3 i… prze-
łamanie w ostatniej fazie 
pojedynku. Wynik 5:3 dla 
drużyny Blokersów. 
Po zakończeniu finału na-
stąpiło wręczenie nagród 
dla najlepszych drużyn, 
czyli medali pamiątkowych 
za I, II i III miejsce oraz 
nagród specjalnych dla 
najlepszego piłkarza oraz 
najlepszego bramkarza. 
Ceremonii tej towarzyszyli 
głównie zawodnicy dru-
żyn, które stanęły na po-
dium, jednakże warto po-
dziękować grupie kibiców, 
która pozostała do końca 
i była obecna przy korona-
cji zwycięzców. 
Organizatorzy, czyli 
Gminny Ośrodek Kultu-
ry, Bibliotek i Sportu oraz 

Gmina Łagiewniki, skła-
dają szczególne podzięko-
wania Arturowi Szczur-
kowskiemu oraz Barbarze 
Ciećwierz, którzy przez 
całe zawody, czyli ponad 5 
godzin, prowadzili obsłu-
gę sędziowską oraz tech-
niczną imprezy. Jednocze-
śnie zapraszamy chętnych 
wolontariuszy do pomocy 
w tego rodzaju imprezach 
(najbliższa STREET-
BALL ŁAGIEWNIKI- 
koszykarski turniej dwó-
jek 15 sierpnia 2014 r.)
Krótko podsumowując, 
turniej stał na wysokim 
poziomie sportowym, 
zdecydowanie wyższym 
niż rok wcześniej, dla-
tego już dziś zaprasza-
my na następny, już za 
rok…Do zobaczenia na 
Orliku!
                                                                                                                                         

mc

NOCNE GRANIE
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Tym razem bez horroru 
pogodowego, który rok 
wcześniej zmusił organi-
zatorów do dwukrotnego 
rozkładania i składania 
imprezy i to w dwuty-
godniowym przedziale 
czasowym.
Tym razem z uwagi na or-
ganizowane w Sienicach 
Dożynki Gminne impre-
zę przeniesiono z wrze-
śnia na 12 lipca....i chyba 
tak już, po następne lata, 
pozostanie...?
Główni organizatorzy to 
roboczo nazwany Zespół 
Realizacyjny przedsię-
wzięcia na który składa 
się: Rada Sołecka wraz 
z Sołtysem, GOKiB 
w Łagiewnikach poprzez 
Panią świetlicową 
ś w i e t l i c y 
w Sieni-
cach, 

Radną 
Gminną , 
OSP Sienice 
i „niezrzeszeni” życzli-
wi inicjatywie mieszkań-
cy Sienic włączający się 
bezpośrednio lub pośred-
nio na różnych etapach 
przygotowań i likwidacji 
Turnieju.
W obecnej edycji dzięki 
mądrze zagospodarowa-
nym środkom funduszu 

sołeckiego i pozyskanych 
środków własnych orga-
nizatorzy uzbroili boisko 
sportowe na którym kon-
centruje się plenerowe, 
sportowe i kulturalne ży-
cie Sienic we własny już 
zestaw stołów i ław fe-
stynowych na 200 osób, 
trzy namioty wielkogaba-
rytowe i nowe palenisko. 
Profesjonalnie wykoszo-
ne boisko, piękna pogoda 
i zdyscyplinowanie orga-
nizatorów „skazały przed-
sięwzięcie na sukces...
Tradycyjnie już gośćmi 
Turnieju są Radni naszej 
gminy wspierający im-
prezę nie tylko dobrym 
słowem ale i życzliwością 
w postaci ufundowanych 

nagród głów-
nych wraz 

z kie-

r o w -
nictwem 

Gminy - 
w tym roku w osobie 

zastępcy wójta i sekreta-
rza urzędu gminy.
 Przedstawiciele 
GOKiB zapewnili oprawę 
muzyczną, prowadzenie 
konkurencji, atrakcji dla 
dzieci i wiele innych na-
rzędzi niezbędnych przy 
tego rodzaju rekreacyj-

nych przedsięwzięciach. 
Niewątpliwie, jak co roku, 
wielką pomocą pozwala-
jącą na niedeficytowe za-
mknięcie inicjatywy jest 
wsparcie DOBRODZIE-
JÓW Turnieju poprzez 
osoby fizyczne , instytucje 
i zakłady pracy;
1. Helena Kapka „SE-
ZAM” w Strzelinie
2. Wioletta i Jarosław 
Tyńcowie „BACPOL” 
w Łagiewnikach
3. Jelenia Plast Sp. z o.o. 
w Jeleniej Górze
4. Katarzyna i Paweł 
Falkowscy - Indywidual-
ne Gospodarstwo Rolne 
w Ligocie Wielkiej.
5. Colgate-Palmolive 
Manufacturing Poland 
Sp. z o.o. w Świdnicy
6. Agnieszka Jabłońska 
„Service Bar” w Wilko-
wie Wielkim
7. Bank Spółdzielczy 
w Kobierzycach
8. Agencja Restruktu-

ryzacji i Modernizacji 
Rolnictwa
9.Radni Gminy Łagiew-
niki 
O rozgrywanych kon-
kurencjach opowiadają 
ilustracje zdjęcio-
we. Wygrani są 
wszyscy!!!!! 
bo istotą 
Turnieju 
Sołectw 
jest in-
tegracja 
miesz-
kańców 
gmi-
ny....
Nie-
mniej 
jednak 
gwoli 
ścisłości 
należy zauwa-
żyć, że pierwszy 
raz drużyna Sienic 
nie okazała gościnno-
ści i zajęła w ogólnej 
punktacji I-sze miej-

ce przed Słupicami 
i Łagiewnikami...
Przy okazji, drugi rok 
z rzędu, wręczono pa-

miątkowe statuetki trójce 
młodzieży sienickiej wy-

różniającej się pomiędzy 
Turniejami społeczną 
aktywnością.

Turniej zakończyła zaba-
wa do późnej nocy. Zaś 

o godzinie 12-tej dnia 
następnego Ze-

spół Realizacyj-
ny w zgodzie 

z autentyczną 
ochotą do-
konał likwi-
dacji im-
prezy wraz 
z uprząt-
n i ę c i e m 
t e r e n u 
„ i g r z y s k ” 

o najdrob-
niejsze odpad-

ki śmieciowe.
   

 Chwała za-
tem Organizatorom 

i Dobrodziejom
    
 Sołtys Wsi Sienice 

Paweł Kondrakiewicz

TURNIEJ SOŁECTW SIENICE 2014  O PUCHAR WÓJTA GMINY
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W niedzielę 3 
sierpnia na Sta-
dionie Miejskim 

w Niemczy odbyły się II 
Międzypowiatowe Zawody 
Młodzieżowych Drużyn 
Pożarniczych „Niemcza 
2014” organizowane przez 
Ochotniczą Straż Pożarną w 
Niemczy. 

W zawodach wzięły udział 
Młodzieżowe Drużyny Po-
żarnicze z Tarnowa i Braszo-
wic z powiatu ząbkowickiego 
a z powiatu dzierżoniowskiego 
drużyny z Niemczy i Łagiew-
nik. Zawody to możliwość 

wymiany doświadczeń, poglą-
dów, wzajemnego poznania się 
i wspólnej zabawy. W trakcie 
trwania zawodów można było 
zrobić bezpłatny przegląd ga-
śnic samochodowych, dzieci 
miały możliwość zabawy w 
strażackiej pianie, orzeźwić się 
w kurtynie wodnej czy przebiec 
pożarniczy „tor przeszkód”. 
Była również kiełbaska z grila, 
napoje orzeźwiające oraz inne 
atrakcje dla przybyłych gości. 
Same zawody przebiegały w 
sportowej i miłej strażackiej 
atmosferze. Piękne puchary 
zakupione przez gospodarzy 
pozostały w naszym powie-

cie, ale tym razem pojechały 
do Łagiewnik. Młodzieżowa 
Drużyna Pożarnicza OSP 
Łagiewniki występująca w 
składzie: Kamil Chodanio-
nek, Damian Kubiak, Norbert 
Hołyński, Adam Parasiński, 
Rafał Parasiński, Patryk Wil-
koszyński, Marcin Pawłowski i 
Szymon Żygadło bez respektu 
dla utytułowanych gospoda-
rzy wygrała i zajęła I miejsce 
w turnieju piłki nożnej oraz w 
sztafecie sportowo-pożarniczej 
MDP. Nagrody dla zawod-
ników wręczali Burmistrz 
Niemczy Grzegorz Kosow-
ski, Prezes ZOW Związku 

Ochotniczych Straży Po-
żarnych RP we Wrocławiu 
Wacław Dziendziel oraz 
Prezes OSP Niemcza Beata 
Roszko. Dziękuję Ochot-

niczej Straży Pożarnej w 
Niemczy za zaproszenie na 
zawody, atmosferę i nagro-
dy a łagiewnickim młodym 
strażakom gratuluję sukcesu i 

aby w następnych wystąpili z 
takim samym zapałem i wiarą 
w siebie. Jesteście WIELCY.

                     T.Szot 

ZAWODY W NIEMCZY
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N asza spółka nie 
nastawia się na 
zysk, chodzi 

o dobro ogółu. Z pre-
zesem Zakładu Usług 
Komunalnych w Łagiew-
nikach, Stanisławem 
Baranowskim porozma-
wialiśmy o zmianach, 
jakie przeszła w minio-
nym roku jednostka, a 
także o tym jak na wielu 
płaszczyznach działa. 

Katarzyna Krzak: Pro-
szę nam powiedzieć, 
kiedy zaczął Pan praco-
wać w Zakładzie Usług 
Komunalnych?
Stanisław Baranowski: 
W Zakładzie Usług Ko-
munalnych pracuję ponad 
cztery lata, a prezesem 
spółki jestem od jej po-
wstania t.j. od momentu 
przekształcenia samorzą-
dowego zakładu budże-

towego w spółkę z o.o.. 
K.K.:, Jaka jest różni-
ca pomiędzy jednostka-
mi i co spowodowało te 
zmiany?
S.B.: Samorządowy Za-
kład Budżetowy był jed-
nostką administracyjną 
gminy, był jej podległy i 
powiązany z gminą, bu-
dżetem. Ze względu na 
ustawę dotyczącą utrzy-
mania porządku i czy-
stości w gminie, jednym 
z zapisów był obowiązek 
przeprowadzenia prze-
targu na odbiór odpadów 
komunalnych od miesz-
kańców. Jednak, aby 
uczestniczyć w przetargu, 
jednostka powinna być 
niezależna od gminy, naj-
lepiej żeby była to spółka. 
Oczywiście było to powo-
dem wielu kontrowersji, 
bo przecież każda gmina 
miała swoje zakłady, wy-

posażone w sprzęt, któ-
re musiały go sprzedać 
lub przekształcić swoją 
działalność. Nawet po 
przekształceniu nie było 
pewności czy dana spółka 
wygra przetarg. 
K.K.: Wam jednak udało 
się wygrać przetarg i to z 
korzyścią dla mieszkań-
ców, gdyż ceny pozostały 
niezmienione? 
S.B.: Pierwszy  przetarg 
niestety przegraliśmy. Na 
szczęście Nasza Gmi-
na ogłosiła go tyko na 
6-miesiecy.A co ciekawe 
przegraliśmy o 215zł., 
czyli nasza cena była wyż-
sza 3 grosze od osoby na 
pół roku od firmy która 
przetarg wygrała.
K.K.: Czy zmianom nie 
towarzyszyły obawy?
S.B.: Nie ukrywam, że 
właśnie tak było. Zarów-
no ja, jak i wójt zasta-

nawialiśmy się czy są to 
pozytywne zmiany, czy 
dobry kierunek obrali-
śmy. Samorządowe Za-
kłady Budżetowe mogą 
korzystać z różnego ro-
dzaju dotacji, jak rów-
nież mają one wsparcie 
ze strony samorządu, a 
jak wiadomo taka spółka 
może liczyć wyłącznie 
na siebie. Zatem spół-
ki działające na terenie 
gminy nie mogą liczyć na 
zysk, gdyż ich głównym 
zadaniem jest zaspokoje-
nie potrzeb społeczności 
lokalnej, wynikających z 
ustawy. 
K.K.:, Czym się zaj-
mujecie, jako spół-
ka? Jakie są zasoby 
mieszkaniowe?
S.B.: Zajmujemy się ca-
łością usług komunal-
nych które w większości 
należą do zadań wła-

snych gminy. Naszym 
głównym zadaniem jest 
zaopatrzenie w wodę, 
odbiór i oczyszczenie 
ścieków, odbiór odpa-
dów komunalnych, zi-
mowe utrzymanie dróg 
gminnych, zarządzanie 
cmentarzem komunal-
nym oraz gminnym za-
sobem mieszkaniowym. 
Gmina liczy około 7500 
mieszkańców, jest pra-
wie w 100% zwodocią-
gowana. Lecz z uwagi 
na to, że jest bardzo 
rozległa podraża to 
usługi.
K.K .: Panie prezesie 
proszę nam opowie-
dzieć o planach, jakie 
ma spółka, może kolej-
ne inwestycje?
S.B.: Plany wynikają z 
możliwości. Staram się 
cały czas inwestować, 
bo jak wiadomo tylko 
przez inwestycje mamy 
możliwość się rozwijać. 
Przekształcenie było 
również działaniem 
trafnym, gdyż spółka 
zamknęła drugi rok z 
zyskiem. Nie był on wy-
soki, a le był. Udało nam 
się doposażyć zakład, 
kupiliśmy samochód 
do odbioru odpadów, 
który doskonale spraw-
dza się również zimo-
wą porą, jeśl i chodzi o 
utrzymanie dróg gmin-
nych. Kupiliśmy rów-
nież samochód służący 
do ciśnieniowego mycia 
kanałów, do tej pory 
musieliśmy korzystać 
z pomocy okolicznych 
jednostek, dziś możemy 
liczyć na siebie. 
K.K.: Czy w swoich 
zasobach posiadacie, 
jako spółka także bu-
dynki mieszkalne? 

S.B.: Zajmujemy się tak-
że zarządzaniem nieru-
chomościami, z tym, że 
specyf ika naszej gminy 
wyróżnia się zabudową 
jednorodzinną, dlatego 
tych wielorodzinnych 
budynków jest niewiele. 
W tym roku wójt gminy 
pozyskał pieniądze na 
remont zasobów miesz-
kaniowych przejętych od 
nieruchomości rolnych 
skarbu państwa. Ogło-
szono następnie przetarg 
na remont tych miesz-
kań i nasza spółka go 
wygrała. 
K.K.: Ostatnie ule-
wy wyjątkowo dały się 
we znaki mieszkańcom 
Gminy Łagiewniki, cho-
dzi przede wszystkim o 
zalane drogi, kto jest za 
ten stan odpowiedzialny?
S.B.: Za drogi krajowe 
odpowiada zarządca dróg, 
czyli gmina odpowiada 
za drogi gminne, powiat 
za powiatowe, a za woje-
wódzkie Dyrekcja Kra-
jowa Dróg Krajowych i 
Autostrad. 
K.K.: Czy ma pan wpływ 
na to, żeby właśnie ta 
jednostka dokonała jakiś 
zmian?
S.B.: Ja, jako prezes nie 
mam wpływu, mogę jedy-
nie służyć pomocą, użycza-
jąc chociażby samochód, 
który został zakupiony 
i służy do udrażniania, 
a wszystkie kratki powinny  
być systematycznie czyszczone.
  
K.K.: Dziękuję za rozmo-
wę i życzę dalszego roz-
woju na rzecz gminy

Katarzyna Krzak,  
 fot. Grzegorz Nowak

katarzyna.krzak@
tygodnik.info.pl

O ZAMIANACH W ZUK W GMINIE ŁAGIEWNIKI

Marka Man tak zwany ,,bramowiec”  - samochód uniwersalny służy do wywozu odpa-
dów komunalnych oraz zimowego utrzymania dróg

Marka Man  - samochód uniwersalny pojazd ssąco-tłoczący typu WUKO  służy do 
udrażniania i czyszczenia kanalizacji sanitarnej i deszczowej oraz wywozu nieczystości 
płynnych przystosowany  również do zimowego utrzymania dróg.

Prezes Zakładu Usług Komunalnych w Łagiewnikach Stanisław Baranowski
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UWAGA! OD WRZEŚNIA 2014 R ZMIANA HARMONOGRAMU 
ODBIORU ODPADÓW KOMUNALNYCH


